
    Tryggelev d. 13.juni 2018 

Bestyrelsens beretning for 2017/18 i Sydlangeland Fjernvarme. 

 

Det har været et år der har været præget af vores ændring på administrations 

området, og det har betydet at der har været lidt tilpasninger hen ad vejen, men vi 

mener, at det nu kører som det skal. Besparelsen har i år knapt været så stor som 

forventet på grund af fratrædelsesregler m.m. 

 Vores aftale skal genforhandles til august og vi regner med, at opnå en yderligere 

besparelse ved, at vi er gået over til kvartalsopkrævning, der betyder 4 opkræv- 

ninger i stedet for 10. Vi vil gerne høre jeres bemærkninger til opkrævningsterminer 

og om de eventuelt skal flyttes. 

 Som nogle af jer har opdaget kører vores målerudskiftning på fuld kraft. Vi har i 

2017/18 udskiftet ca. 25% af målerne og forventer at udskifte resten i 2018. Der har 

været mange problemer ved aflæsningen af de gamle målere og det betød at 

opkrævningen I skulle have haft 1/5 først kom 1/6, så vi har alle fået en måneds 

gratis kredit. 

 Året er gået tilfredsstillende, det har betydet, at vi har dækket målerudskiftning på 

748 tusinde over driften. I budgettet for 2018 regner vi med, at klare resten af 

udskiftningen over driften, selvom vi har holdt varmeprisen uændret. 

 Budget og regnskab bliver gennemgået af revisoren senere, så jeg vil spare jer for 

en masse tal i beretningen. I forbindelse med den sene frostperiode havde vi 3 store 

vandtab på grund af sprængte rør, det betød en stor udgift til kemikalie tilsætning 

på værket, så vi skal endnu engang opfordre jer til at tjekke jeres vand og 

varmemålere jævnligt, da det sparer penge både hos os og jer. 

 Når alle har fået nye målere, har vi mulighed for at aflæse alle målere på kort tid og 

med en dags mellemrum og på den måde hurtigere opdage fejl. Vi kan eventuelt 

foretage en kvartalsvis aflæsning, så vi fanger dem med dårlig afkøling noget 

tidligere fremfor en gang om året. Vi har haft en stor udgift til svovl og NOX afgift på 

358 tusinde mod 157 tusinde året før. En stor del skyldes efterregulering fordi vi ikke 

havde indberettet korrekt i de foregående år.  

Vi har påbegyndt planlægning af udskiftning af den gamle halmkedel, som vi 

forventer skal udskiftes i sommeren 2019. Vi har henlagt til ny kedel i de senere år 



og har også henlagt 1,4 mil. I år og budgetteret med 2,0 mil. i budget 2018 der er på 

9 mdr., idet vi ændrer regnskabsår til kalenderåret. Det betyder, at en investering på 

ca. 25. mil. kun kræver en låne optagelse på ca. 15 mil. så det skulle gerne medføre, 

at vi kan holde varmeprisen på samme niveau som nu. Med en ny kedel bliver der 

også færre reparationer, så vi forhåbentlig kan reducere vores produktions 

omkostninger. 

 Garantiprovisionen, som jeg omtalte sidste år, blev vedtaget af kommunen, så snart 

valget var overstået, så samtalerne med os var mest et spil for galleriet, men 

beløbet blev dog sat ned til 128 tusinde i stedet for oprindeligt 185 tusinde, så det er 

da en forbedring, men nogle kommuner har vedtaget at den max må belaste 

forbrugeren med 110 kr., så det kunne være sat ned med yderligere 20 tusinde, eller 

ca.20 kr. fra hver forbruger, men det kommer vi nok over.  

Ved finansiering af den nye halmkedel skal vi igen have et lånetilbud, men jeg 

forventer, at kommunekredit vil være billigst, selvom vi skal betale garantiprovision, 

til gengæld er renten fortsat meget lav, så det er nok det rette øjeblik at skulle 

optage nyt lån. 

Forsyningsrådet for Langeland fortsætter, og vi holder møde et par gange om året, 

for at se om der er nye uligheder for samarbejde, der kan betyde effektivisering og 

dermed besparelser for forbrugerne. Vi har opbrugt vores energisparepoint fra 

solfangerne og vi skal nu til at købe. Vi har valgt at købe dem gennem Danske 

fjernvarmeværker idet det er alt for dyrt, hvis vi skal beregne og opkøbe fra private, 

så derfor kan I ikke sælge energisparepoint til os ved forbedringer. 

Til sidst vil jeg gerne takke personalet, for en god drift af værket og Midtlangeland 

Fjernvarme for et godt administrativt samarbejde hovedsagelig gennem Langelands 

Elforsynings regnskabsafdeling, også tak til bestyrelsen for et godt samarbejde i 

løbet af året.  

PÅ bestyrelsens vegne  

Poul-Arne Madsen                                                                                                              
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